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1. Nye IR-medlemmer 

• Formål:  
• Orientering om erstatning for Kamilla (pr. 1. april 2020) og Carina (pr. 1. maj 2020). 

 
• Sekretariatet er ved at finde et nyt TAP-medlem, og Daniel indtræder som suppleant for 

Carina. 

2. Supplerende normkatalog 
• Formål: 

• Præsentation af og kommentarer til det nye supplerende normkatalog.  
 
• Præsentation v. Camilla: 

• Pr. E20 overgår instituttet og fakultetet til et ECTS-baseret normsystem. Visse aktivi-
teter er ikke omfattet af dette normsystem (bl.a. fagansvar, ph.d.-vejledning, delta-
gelse i udvalg, bedømmelses af ansøgninger m.m.), og der er derfor blevet udarbej-
det et supplerende normkatalog baseret på det gamle katalog. 

• Fremadrettet fordeles normerne for en bestemt aktivitet i højere grad end tidligere 
på de 3 overordnede normkategorier – 1) Uddannelse og undervisning, 2) Forskning 
og formidling, 3) Faglig og pædagogisk udvikling. 

Emne: Institutrådsmøde 
Dato og tidspunkt: 15. april 2020, kl. 10-10.45 
Sted: Skype  
Deltagere: Camilla Hørby Jensen, Martin Mennecke, Stine Pilgård 

Porner Nielsen, Jette Thygesen, Carina Risvig Hamer, Ul-
rike Fleth-Barten, Dorthe Carstensen, Christian Frier 

Afbud fra: – 

Referent: Jane Kvist Poulsen 
Dagsorden sendt til 
orientering til: 
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• Tidligere blev alle aktiviteter registreret som uddannelse/undervisning, men i og 
med at mange af de aktiviteter, som ikke vedrører undervisning, vejledning eller ek-
samen, ikke naturligt lader sig rubricere i hverken den ene, den anden eller tredje 
kategori, fordeles normerne for de enkelte aktiviteter fremadrettet forholdsmæssigt 
ud på de 3 normkategorier.  

• Hvor en aktivitet naturligt falder indenfor én af de 3 overordnede normkategorier, 
registreres normen for den pågældende aktivitet selvfølgelig dér. 

• Institutgrundnormen er hævet fra 40 til 60 timer om året. Til gengæld registreres ti-
merne nu i normkategorien ”Faglig og pædagogisk udvikling”.  

• Der er ikke tale om, at man får færre normtimer for ens arbejde, end man hidtil har 
gjort. Det handler om at skabe et mere nuanceret og retvisende billede af, hvordan 
instituttets ressourceforbrug og aktiviteter (output) hænger sammen.    

• Institutrådets kommenterer: 
• Forslag om tilføjelse af enkelte aktiviteter (frikøb ifm. eksternt finansierede projekter, 2. 

gangsbedømmelse af ph.d.-afhandlinger) 
• Forslag om at evaluere den nye model efter et år. 

3. Eventuelt 
• Spørgsmål: Hvad er de foreløbige tanker om den pålagte nedsparing (jf. info på institut-

møde den 9. marts):  
• Camillas svar: Der er ikke truffet nogle beslutninger endnu, men ca. halvdelen af 

pengene vil gå til at opretholde det nuværende driftsudgiftsniveau og nuværende 
lønudgiftsniveau indtil 2024. De resterende ca. 10 mio. vil ikke blive ”smurt tyndt 
ud” på instituttet, men vil blive brugt på en fokuseret forskningsmæssig satsning på 
instituttet, som ledelsesgruppen beslutter.  

• Spørgsmål: Kan der gives tilladelse til, at underviserne kan afvikle deres virtuelle mundt-
lige eksamener fra deres kontor på universitetet? 
•  Ulrikes svar: Muligheden er ved at blive undersøgt. 

• Spørgsmål: Er det muligt at forlænge ph.d.-stipendiaternes ansættelse med henvisning 
til corona-nedlukningen?  
• Camillas svar: Rektor har meldt ud, at der ikke bliver tale om at foretage en generel 

forlængelse af alle ph.d.-stipendiater (økonomisk uholdbar løsning). Eventuelle for-
længelser vil derfor skulle bero på en konkret vurdering af den enkelte stipendiats 
situation, herunder hvor lang tid, der er til aflevering. 

• Institutrådet drøftede muligheden for at finde en ph.d.-koordinator-afløser for Sten, der 
p.t. er sygemeldt. Nina er sidenhen blevet konstitueret som ph.d.-koordinator i Stens 
fravær. 

 


